
25 jarig jubileum Stichting Platform Gehandicapten Beleid 

 

Voorwoord: Beste mensen , 

We zitten in ons 25-jarig jubileumjaar. 

Aan mij de eer om u mee te nemen in een 25-jarige reis door de tijd van het  

St Gorinchems Platform voor Gehandicaptenbeleid.  

Voordat ik u meeneem terug in de tijd, wil ik aangeven, dat de acties die aan de 

orde komen natuurlijk een sluitstuk zijn van vele discussies. 

1990 

• In 1990 is het Platform opgericht door de heer Van de Linde (ANIB) 

• Algemene Nederlandse Invalide Bond  

• In die tijd bestond er ook een A.V.O. (Arbeid Voor Onvolwaardige) 

• Om aan te geven hoe er toen over ons gesproken werd 

• Je kunt wel zeggen dat we een sprong in de tijd nemen tijdens onze korte 

reis. 

1995 

• 5-jarig bestaan van het eerste lustrum “Kwaliteit van Leven” 

• 1 april 1994 startte de WVG. Dat was een van de eerste decentralisaties van 

het rijk naar de gemeenten. Daarvoor was er nog niet veel geregeld voor 

mensen met een beperking  

•  Het onderwerp van het lustrum ging dan ook over deze eerste nota voor 

mensen met een beperking: Nota Gehandicapten Beleid (WVG) (voorloper 

van de Wmo). 

1996 

• Middag georganiseerd over de wijziging van het WVG  

vervoer,( individueel) naar collectief vervoer Molenhopper. 

 

Wij (platform) hadden een middag georganiseerd in de Heul om aandacht te 

vragen voor deze wijziging en als reactie hierop kregen we 200 aanmeldingen. 

Boven verwachting veel. We wisten niet zo snel hoe we dat op moesten lossen. 

In overleg met de gemeente zijn we uitgeweken naar een grotere locatie 

(Johanneskerk). Jan Troost( voorzitter CG raad) gevraagd om ons te helpen het 

in goede banen te leiden. Ook Aart Boogert (dir. Syndion ) heeft een 

presentatie gegeven: Veranderingen in de zorg  (met een beamer die niet mee   

wilde werken). Dit was toen niet bedoeld als een ludieke actie, die volgde later. 

De verandering in zorg ging door. Collectief vervoer al jaren een feit. 



2000-2006  

Veranderingen in de zorg. Het Recht op Zorg naar 

Maatschappelijke ondersteuning Wmo naar de gemeenten  

 

•  Vele Ludieke acties met medewerking van: Makkers 

Unlimited, Cabaretgroep de Gemeentereiniging 

•  De Wmo ging in dit jaar naar de gemeente 

• 2005: Wmo aangenomen en op een later tijdstip uitgevoerd   

• Eerste ludieke actie in Gorinchem. 

  

We zijn samen met Makkers en de Cabaretgroep de Gemeentereiniging in 

Gorinchem met alle platformleden achter  een roeiboot op wielen, al zingend 

“De Wmo moet anders, maar zeker niet zo” tegen het verkeer in naar het 

Stadhuis gereden. Bij het Stadhuis hadden we al onze vakantiespullen 

(tennisrackets, badpakken, koffers etc.) in de boot gegooid (want door de 

bezuinigingen kon onze doelgroep geen vakantie meer vieren). Er is toen een 

petitie aangeboden aan de Wethouder (dhr. J. Netze). 

Later hebben we naar aanleiding van de verandering in zorg een avond 

georganiseerd in het Gemeentehuis. 

De politiek partijen uitgenodigd in  de raadzaal  om ons persoonlijke verhaal als 

gebruiker onder de aandacht te brengen. En in gesprek te gaan over de 

veranderingen in de zorg  en eventuele de problemen onder de aandacht te 

brengen van de  politiek.   

 

 Den Haag Meerdere debatten bijgewoond in de tweede kamer over de 

veranderingen in de zorg naar de gemeente Wmo. 

Ook dit debat ging over de bezuinigingen. Er werd ons een lunch aangeboden 

door de politiek. Daar waren ook diverse ministers bij aanwezig. Wat mij van  

deze dag is bijgebleven, is dat de Cabaretgroep de Gemeentereiniging de 

bloemen die op tafel stonden, uit de vazen plukten en deze aan de aanwezige 

ministers gaven. Al zingend “met deze bezuinigingen geen geld meer om 

bloemen te kopen en onze hulpverleners een bloemetje te geven”. En te 

bedanken. 

 

 

 

 



2000 -2006 

 

 23 januari 2006  Red ons recht, Wmo Actie 

  

Laatste debat over het aannemen van de Wmo in de Tweede Kamer. Dit debat 

duurder verschrikkelijk lang, tot vijf uur. Er werd een pauze ingelast om ’s 

avonds verder te gaan.  

Met elkaar zijn we gaan eten in Den Haag, met Jan Troost als gids en de 

rolstoelers volgden. Helaas was niet iedereen gediend van de rolstoelen. 

Mochten wel binnen komen eten, maar de rolstoel moest buiten blijven. 

Op zoek naar een rolstoelvriendelijk restaurant, toegankelijk en 

medemenselijk. 

Het vervolg op het debat was om 7 uur gepland.  

De meesten van ons moesten afhaken, omdat er gepande zorg nodig was op 

gezette tijden. Ik kon dankzij mijn PGB (Persoons Gebonden Budget) regelen 

dat mijn hulp bereid was om mij heel laat nog te helpen. Ik kon blijven en op 

het aanbod van Jan Troost, die beloofde ons (Ans en mij) naar huis te brengen 

en mij voor de deur af te zetten, in te gaan.  

Dit debat eindigde om half twee ’s nachts. Het was voor Jan nog een hele 

onderneming om 2 rolstoelen en zichzelf met zijn rolstoel in de bus te krijgen. 

Maar het is gelukt, ben veilig thuis gekomen en voor de deur afgezet. 

Ondanks dit  nachtbraken is de Wmo aangenomen! 

 

Actie McDonalds. Woensdag 18 maart Gorinchem. 

Naar aanleiding van een bericht van een mevrouw met een zwaar 

gehandicapte dochter uit Nijmegen, die in Rotterdam naar het ziekenhuis 

moest en altijd in Gorinchem stopte om haar kind te verzorgen. Zij vond ons 

platform om te melden dat het invalidentoilet bij McDonalds verdwenen was. 

Dit vonden wij onacceptabel en actiewaardig. 

McDonalds werkte aan een landelijke restyling van de restaurants. 

Wij hebben Makkers ingeschakeld om het onder de aandacht te brengen. 

Onder het zingen van “Wel eten maar plassen in een potje en poepen in een 

zakje” kreeg het publiek gratis urinaals en stomazakken aangeboden. (De 

Stoma vereniging Ned. was ook aanwezig ). Mijn kleinkinderen vonden dit 

prachtig en wilden dit lied onmiddellijk leren. Mijn kleindochter uit groep 8 

Merwedonk wist van de actie en kwam met haar hele klas de actie 

ondersteunen  



TV Rijnmond en Radio 1 deden live verslag van dit spektakel. Wij  hebben  

namens het Gorinchems Platform aan de woordvoeder van McDonalds Ned. 

een  gouden po  overhandigd als alternatief voor het ontbreken van een 

gehandicaptentoilet. De  woordvoerder  van McDonalds Ned. liet weten dat het 

geen beleid is van McDonalds om  bij restyling van haar filialen het 

gehandicaptentoilet te laten verdwijnen.  Hij wilde de situatie in Gorinchem 

opnieuw bekijken en nodigde ons uit hierover in gesprek te gaan. Ook liet hij 

blijken dat het signaal goed was overgekomen. Voor de rest van Nederland wil 

McDonalds zich inzetten voor betere toegankelijkheid. 

McDonalds heeft woord gehouden en landelijk de toiletten aangepast en 

gekeken naar betere toegankelijkheid. 

 

•  2010 - 11 maart  project Lusje laat reizigers relaxed reizen  

• Gestart door een OV Kennisplatform Verkeer en Vervoer 

• Het Lusjes project moet onzekere reizigers onderweg houvast geven en 

helpende reizigers de waardering geven die ze verdienen   

• Met de slogan: Help  een medereiziger op weg en ontvang een goed 

gevoel. 

We hebben voor het station Gorinchem in oranje plastic opblaasstoeltjes, die 

ook weleens leeg liepen waardoor mensen niet meer overeind kwamen, 

aandacht gevraagd mensen te enthousiasmeren om Lusje te worden. Helaas 

heeft dit  project geen lang leven gehad en we hebben er ook geen goed gevoel 

aan over gehouden! 

 

2011 Actie Malieveld  Den Haag Onder leiding van Jan Troost (Terug naar de 

Bossen ) Buitenspel gezet, Stop de Stapeling. 

Wij hebben deze actie bijgewoond over Buitenspel gezet / Stop de Stapeling.   

Op het malieveld, samen met honderden chronisch zieken en gehandicapten in 

bedden en rolstoelers, rollators, geprotesteerd tegen de bezuinigingen in de 

zorg en de stapeling van kosten (toen al). De NOS was live aanwezig. Na 

gesprekken gevoerd te hebben met diverse ministers, die op het Malieveld een 

kijkje kwamen nemen, wilden we met zijn allen naar het torentje om daar ons 

ongenoegen kenbaar te maken. We werden tegengehouden door de politie en 

de ME. (hoe gedurfd kan je het verzinnen ) 

Helaas is ons recht  op zorg verdwenen en is de stapeling nog steeds niet 

gestopt!! In samenwerking met alle Belangenbehartigers uit de AV6 gemeente  

houden wij nog steeds een kostenlijst bij die Groeit en Groeit !!!  



 

2011 25 maart  Recht op overpad! 

Actie overpad Station Gorinchem. 

Naar aanleiding van een tip van Lies van Aelst, lid van Provinciale Staten, dat 

het tweede perron voor mensen met een beperking niet meer bereikbaar was 

en dat er doorgereden moest worden naar Arkel. Hier moest men dan terug 

naar Gorinchem om op het goede perron te komen. 

Dit was voor ons platform onacceptabel en we besloten in actie te komen in 

samenwerking met Makkers en cabaretgroep de Gemeentereiniging. ProRail 

kreeg hier lucht van en wilde met ons om de tafel om te voorkomen dat wij 

onze actie gingen doorzetten. Maar na overleg met de achterban toch besloten 

om actie te gaan voeren. Het werd een ludieke actie met een geraamte op het 

tweede perron omdat daar de trein niet meer stopte op de terugweg. Kon je 

wachten tot je een ons (geraamte) woog. Heel veel van onze mensen zaten in 

de trein, vanuit Dordrecht, om dit inzichtelijk te maken. De TV zender Rijnmond 

was hier getuige van. Ca. 200 mensen die de actie steunden. 

De machinist had er lucht van gekregen en de trein kwam op het eerste station 

binnen, waardoor onze actie enigszins mislukt was! 

Het resultaat is wel dat we recht van overpad houden en dat er  in  2017  

gestart wordt met het vernieuwen van het station. Er komt een lift en een 

traverse. In 2018 moet de verbouwing gerealiseerd zijn en daarmee zijn de 

problemen hopelijk van de baan. 

 

2015-  11 augustus 

• Aandacht voor het verdwijnen van gehandicaptenplaatsen op 

binnenruimte Ziekenhuis Beatrix Gorinchem. 

Na de verbouwing van het Beatrix Ziekenhuis waren de 

invalidenparkeerplaatsen in de binnenruimte verdwenen (8 stuks). 

Wij hebben daar in de afgelopen jaren veelvuldig aandacht voor gevraagd, 

echter, dit is niet gehonoreerd.  

Er was veel ophef in de regio en er kwamen veel klachten bij ons binnen.  

Toen het AD ons belde of we iemand wisten die dat inzichtelijk wilde maken, 

hebben wij contact opgenomen met een  echtpaar waarvan de man 

gehandicapt is en die 3x  per week naar het ziekenhuis moest. De vrouw had 

ons platform al eerder benaderd over de problemen van de toegankelijkheid en 

het verdwijnen van de invalideplaatsen voor het ziekenhuis. We hebben  

gevraagd of zij  dit probleem inzichtelijk wilden maken voor het AD door vanuit 



de parkeergarage met een ziekenhuisrolstoel binnen te komen in het 

ziekenhuis. Na enige obstakels (lift en goot) vloog meneer (140 kg ) uit de 

rolstoel bij de eerste en beste afrit. Hij bezeerde zich ernstig hierbij.  

Zo inzichtelijk had ie het niet hoeven maken van ons. (Was niet ludiek 

bedoeld). Resultaat was wel dat na gesprekken met de directie van het Beatrix 

6 parkeerplaatsen terug zijn gekomen op de binnenruimte. Weliswaar met een 

parkeerduur van anderhalf uur, maar beter iets dan niets ! 

 

Dit was een korte samenvatting van een 25 jarige reis door de tijd . 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


